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2. Quadrofónia Konferencia, Székesfehérvár 
1974. december 4-én rendezték Székesfehérvárott a 2. Quad-
rofónia Konferenciát, amely az előző évi kezdeményezés 
alapján a H T E ottani helyi csoportjának rendszeres évi 
programjává vált. A konferencián a több száz főnyi résztvevő 
6 előadást hallgatott végig. 

A konferenciát Demeter Béla, a VIDEOTON vezérigazgató
helyettese, a H T E helyi csoportjának elnöke nyitotta meg. 
Ezután az alábbi előadások hangzottak el: 

Szerdahelyi György (VIDEOTON): Quadrofonia a VIDEO-
TON-ban 

Ujházy László (Magyar Rádió): A Magyar Rádióban végzett 
quadrofóniakísérletek 

Lórodi Attila (VIDEOTON): SQ és QS koder-dekoder lánc 
fejlesztése 

Antal László (VIDEOTON): Szubjektív meghallgatási kísér
letek diszkrét és mátrixolt rendszerekkel 

Tófalvi Gyula (EMV): Quadrofonia adásrendszerek 
Nagy Péter (BME): Idő- és frekvenciaosztásos rendszerek 

összehasonlítása 
Juhász Gábor (MAFILM): Korrekciós mátr ix kvadrofonikus 

adáshoz 

Délután a résztvevők a METESZ Klubhelyiségében 6 cso
portban hallgatták meg a szakmai bemutató műsorát , amely
ben a Magyar Rádió hangjáték felvételei méltán vívta k i a 
hallgatóság elismerését. 

A szakmai bemutatók második része alatt a quadrofoniá-
ban érdekelt résztvevők megbeszélésre jöt tek össze a Városi 
Tanács Klubhelyiségében. Egyhangúan mondtak köszönetet 
a HTE-nek a kitűnő rendezésért és a bemutató magas tech
nikai színvonaláért. Állást foglaltak a quadrofonia támogatása 
mellett, kezdetként annak mátrixolt formájában, majd a 
technikai és anyagi lehetőségek függvényében a diszkrét 
megoldás bevezetésével. 

A megbeszélés résztvevői elhatározták quadrofonia munka
bizottság felállítását Székesfehérvár székhellyel. Demeter 
Bélának, a VIDEOTON vezérigazgató-helyettesének javaslatá
ra a munkabizottság elnökének A n t a l Lászlót kérték fel, 
aki a megbízást elfogadta. A munkabizottság közvetlen fel
adatai közé tartozik a konferencia anyagának közzététele, 
a quadrofónia nyilvános adásához az előkészületek megtétele, 
adó- és vevőoldalon egyaránt, valamint a hazai illetékesek és 
a nagyközönség tájékoztatása a quadrofónia tényleges ér
tékéről. 

Foglalkozik majd a bizottság a Juhász Gábor-féle speciális 
4—4—4 adás rendszerrel, mint a quadrofónia Magyarorszá
gon kidolgozott változatával. 

A megbeszélésen elhangzottak alapján reálisnak látszik az, 
hogy a VIDEOTON quadrofon vevője SQ és QS mát r ix 
beépítéssel 1975. februárra készen lesz. Ennek nyilvános 
bemutatása 1975. első felében lehetséges. Az adásrendszer 
kiválasztása után 1976 első felében látszik lehetségesnek 
diszkrét adás-vétel megvalósítása. 

Végezetül az összes résztvevő köszönetet mondott a 
Magyar Rádiónak a quadrofónia terén végzett úttörő munká
jáért , mely a ki tűnő felvételek révén az érdeklődők széles 
körének figyelmét keltette fel és így igen nagy mértékben 
járul t hozzá a konferencia sikeréhez. E szempontból különösen 
hasznos volt 1974. november 25-én a Magyar Rádió 1. stú
diójában tartott hazai quadrofonrendszer összehasonlító 
ősbemutató, ahol Magyarországon először hallhatták a fon-
tosabb rendszerek közvetlen összehasonlítását. 

A konferencia sikere megmutatta, hogy néhány ember 
lelkes munkája, sok ember érdeklődését fel tudja kelteni és 
nem kevesek segítségére szolgál az emberi szellem alkotásai
nak jobb megértésében. 

Antal László 
Videoton 
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